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Aanpak onderzoek Kwaliteit van de beleidsinformatie in Leusden 
 
Voor de vergadering van het afstemmingsoverleg van 18 juni 2015 
 
 
Inleiding 
Vanuit de gemeenteraad van Leusden heeft de rekenkamercommissie drie suggesties voor 
onderzoeksonderwerpen gekregen: 

- de kwaliteit van de beleidsinformatie; 
- informatiemanagement en ICT; 
- beheer en sturing op verbonden partijen en subsidierelaties. 

Deze onderwerpen zijn besproken in het fractievoorzittersoverleg van Leusden van 16 april 2015 en 
ze werden door alle fracties gesteund. Naar aanleiding hiervan heeft de rekenkamercommissie 
tijdens haar vergadering van 26 mei 2015 besloten in Leusden een onderzoek te starten naar de 
kwaliteit van de beleidsinformatie.  
 
Nieuwe aanpak van onderzoek 
Tijdens haar vergadering van 26 mei heeft de rekenkamercommissie ook besloten het 
onderzoekstraject anders in te steken dan gebruikelijk. Doel hiervan is om na het onderzoek een 
bondig rapport aan de raad aan te bieden dat alleen ingaat op de meest concrete en relevante items. 
Het streven is om tijdens het onderzoeksproces niet in te gaan op minder relevante 
onderzoeksvragen, etc. Om dit te kunnen bereiken zullen de onderzoeksvragen en de 
onderzoeksopzet niet vooraf helemaal strak vastgelegd worden. De rekenkamercommissie wil tijdens 
het onderzoek de vrijheid houden om nader in te kunnen gaan op items die gedurende het 
onderzoek relevant lijken of om vragen te schrappen die belang verliezen. Bij een fundamentele 
wijziging van de onderzoeksopzet of de doelen van het onderzoek zal de rekenkamercommissie 
afstemming zoeken met een afvaardiging vanuit de gemeenteraad.  
 
Onderzoek naar de kwaliteit van de beleidsinformatie 
De raad heeft aangeven een onderzoek te willen naar de kwaliteit van de beleidsinformatie. Op basis 
van de vragen die de rekenkamercommissie ontvangen heeft vanuit de raad, stellen wij voor om te 
starten met een vooronderzoek dat zich richt op de volgende vragen:  

- Welke informatie heeft de raad op welk moment om te sturen en keuzes te maken? Is de 
informatie voor alle leden toegankelijk? Is de informatie te volgen in de tijd en eenduidig? 

- Hoe verhouden de P&C-cyclus en de beleidscycli zich tot elkaar?  
- Hoe bruikbaar zijn de P&C-documenten voor de sturende en controlerende rol van de raad?  

Na het vooronderzoek zullen de onderzoeksvragen aangescherpt worden. 
 
De raad stelt voor om het onderzoek uit te voeren aan de hand van bijvoorbeeld een analyse van de 
P&C-documenten en een verdieping door middel van twee of drie cases. De rekenkamercommissie 
kan zich hierin vinden en zal de keuze van de cases afstemmen met een afvaardiging vanuit de raad.  
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Onderzoeksaanpak 
Binnen de nieuwe aanpak past dat de rekenkamercommissie start met een globale 
documentenstudie. Daarna interviewen we de verantwoordelijke ambtenaar en praten we met 
enkele raadsleden (bijvoorbeeld uit de raadswerkgroep P&C-cyclus) om helder te krijgen welke 
problemen men ervaart. Op basis daarvan zullen de onderzoeksvragen aangescherpt worden.  
Daarna bepalen we hoe we verder gaan met het onderzoek. Hierbij denken we bijvoorbeeld aan:  

- het herformuleren van de onderzoeksvragen; 
- het bepalen van cases die onderzocht worden; 
- het uitvoeren van een grondige documentenstudie (o.a. van eventuele cases); 
- het opstellen van vragenlijsten die voortvloeien uit de documentenstudie; 
- het uitvoeren van interviews. 

 
Essentiële aanpassingen in de onderzoeksaanpak zal de rekenkamercommissie tussentijds 
afstemmen met de leden van het afstemmingsoverleg (of een andere afvaardiging vanuit de 
gemeenteraad).  
  
Vraag aan de leden van het afstemmingsoverleg 
Graag horen wij van de leden van het afstemmingsoverleg of men zich kan vinden in de hiervoor 
omschreven onderzoeksaanpak.  


